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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 

DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 
 
Data: 20 de novembre de 2017 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 
Presideix:  

- Sra. Yolanda Fortes, Consellera d’educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de Centres escolars Públics 

- Jordi Moncosí. Direcció. Institut Barcelona-Congrés. 

- Cristina Fisas. Direcció. Escola Tibidabo 
 
Pel sector de la Direcció-Titular de Centres Concertats 

- Joan Vives. Direcció. CC Bemen 3 
 
Pel sector de Professorat de Centres escolars Públics 

- Vanesa Rodríguez. Professorat. Escola Víctor Català 
 
Pel sector AMPA Centres escolars Públics 

- Miguel de los Santos Almenara. AMPA. Escola Mestre Morera 
- Meritxell López Cava. AMPA. Escola Víctor Català 

 
Pel sector AMPA Centres Concertats 

- Manoli Màrquez. AMPA. CC FEDAC Amilcar 
 
Pel sector Pares / Mares de Centres escolars Concertats 

- Juan José Garzón. Pares/Mares. CC FEDAC Amilcar 
 

Pel sector alumnat de centre públic 

- Irene Cano. Alumnat. Institut Barcelona Congrès 

 

Pel sector dels sindicats 

- Roser Coscojuela. Sindicats. USTEC 

 

Pel sector dels consellers 

- Joan Medina Rodríguez. Conseller (Barcelona en comú) 
- Noemí Martín Peña. Conseller (grup C's) 

- Adrià Ventura Ramos. Conseller (grup PdC) 

- Joaquim Sangrà Morer. Conseller (grup ERC) 

- Francisco López Ribera. Conseller (grup PPC) 

 

Pel sector entitats 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 

 



 
  
 

 

 
 

Consell Escolar Municipal del Districte de Nou Barris 
Acta de la sessió de 20/11/2017       - 2 - 

1 

 

 

- Andreu Varela. Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Saul Dalmau, Consorci d’educació 
- Josep Antoni Martínez, Inspecció districte Nou Barris 
- Jacinto Ferrer. Director CRP Nou Barris 

 
Convidats: 

- Elena Ràfols. EBM Aqüeducte 
 
Secretària: 

- Maria Iborra Cano, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. Yolanda Fortes, 

Vicepresidenta del CEMD. 

2. Inici de curs. Tècnic del Consorci d’Educació, Saül Dalmau 

3. Presentació de la Mesura de govern, Consell Escolar Municipal de Nou Barris, 

consell educatiu de districte. Consellera d’educació. 

4. Defensa de la llibertat d’expressió i la convivència als Centres Educatius. 

Inspector d’educació del districte de Nou Barris, Josep Anton Martínez 

5. Torn obert de paraules 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
Josep Antoni Martínez, Inspecció districte Nou Barris vol presentar una addenda al Manifest 
presentat en l’anterior CEMD extraordinari, ja que per motius d’agenda a de marxar abans de 
que es tracti el 4t punt. Pensa que aquell escrit hauria de dir “a favor de” en comptes de 
“defensa”: explica que seria estar a favor del sistema educatiu, a favor de l’actuació dels 
professionals, que tot i les mancances, hi ha la possibilitat de crítica constructiva, per millorar 
l’assistència als seus alumnes. La relació entre famílies i centre educatiu s’ha de basar a la 
plena confiança, sorgida del coneixement mutu i del respecte, un grau elevat de participació i 
implicació de tots els sectors de la comunitat educativa, per afavorir el desenvolupament i 
aprenentatge dels alumnes. 
Cal tenir present que el sistema educatiu de Catalunya té com a marc legal la Llei d’educació 
(2009), la Llei Orgànica d’Educació (2006) i la Llei Orgànica del dret a l’Educació (LODE, 1985). 
Per altra banda, els curricula d’infantil , de primària, de secundària obligatòria, de batxillerat i de 
formació professional es basen en els respectius decrets del Govern de Catalunya, que 
despleguen els corresponents Reials Decrets d’àmbit estatal. 
La Llei d’Educació (LEC) preveu que l’educació és la porta d’entrada a la realització personal, 
és la possibilitat d’un desenvolupament màxim, i ha de fer créixer la convivència, la tolerància, 
el civisme, la cohesió, la convivència, per trobar-nos amb un futur pacífic. 
I per últim, remarca que els Projectes Educatius són públics i poden ser consultats per 
qualsevol membre de la comunitat educativa. 
 
PRIMER PUNT 
La consellera Yolanda Fortes, proposa que l’acta, si ningú no té cap esmena, es pugui aprovar. 
S’aprova l’acta de la sessió extraordinària del dia 16/10/2017 sense esmenes. 
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SEGON PUNT 
Saul Dalmau, Consorci d’educació, explica que les dades de principi de curs a aquestes dates 
de curs no creu que sigui molt útil repassar-les totes, i que ell farà un resum del més important, 
afegint informacions que creu importants. 
Les dades que donarà estan tancades a data 30/09. Les vacants actualitzades estan penjades 
a la web del Consorci. 
A 3 escoles no s’han acomplert les dates per fer les reparacions de les destrosses de l’1 
d’octubre, una d’elles és Àgora, per la qual cosa s’efectuaran el dia 5 de desembre. 
A l’apartat de matrícula de l’ESO es fa una pregunta respecte a haver una oferta de 646 places 
i 768 alumnes matriculats, que Saül Dalmau es compromet a respondre perquè creu que hi ha 
una equivocació. 
Creu que és una novetat l’apartat de nous perfils professionals dins de l’àmbit escolar, de 
dinamitzador/a, especialista en l’atenció i suport emocional, etc. Aquest tècnics van a cinc 
centres educatius de Zona Nord, a un centre de Trinitat Nova i a dos centres de Roquetes. Els 
professionals que s’han pogut introduir en plantilla, així s’ha fet, els que no procedeixen del 
projecte Pla de Barris. Menciona que cada Pla de Barris té un pressupost diferent. 
Aquest curs hi ha a Nou Barris dos Instituts Escola nous: Antaviana i Trinitat Nova. 
En quan a Xarxes pel canvi, s’incorporen els centres Víctor Català, La Guineueta, Àgora, Mercè 
Rodoreda, Palma de Mallorca i Splai. I a Eines pel canvi s’incorporen a Mestre Morera, 
Prosperitat i Tomàs Moro. Les incorporacions del 2018 encara estan per decidir per part del 
Consorci, en funció del pressupost. 

-Noves adscripcions de primària a secundària. En altres cursos s’havia demanat una 
revisió i poder manifestar alguna opinió per part de les direccions dels centres. Aquesta 
setmana s’enviarà als centres educatius informació sobre aquestes novetats i s’obrirà un 
període d’al·legacions, que mitjançant la creació d’uns criteris, s’acabarà de perfilar. 
-Oferta de grups pel curs vinent, oferta única pel 2018-19, igual que el curs 2017-18, 
exceptuant el 2on curs de l’I/E Antaviana. Els canvis són consensuats amb les 
direccions dels centres. 
-Ràtios. Pel curs 2018-19 les ràtios d’infantil i primària seran de 22 alumnes per aula i 
per l’ESO de 27. I s’anirà arrossegant aquest nombre de places curs a curs, per 
aconseguir en un període de tres anys el mateix ràtio per tots els centre de màxima 
complexitat. 

 
TERCER PUNT 
El Manifest aprovat pel CEMD de Nou Barris es presentarà a la Comissió Permanent del CEMB 
per part dels dos membres del Consell, Jordi Moncosi i Andreu Varela. 
Francisco López Ribera, Conseller del grup PPC, manifiesta que lamenta lo que sucedió, pero 

dice no estar de acuerdo con el manifiesto, que lo sucedido fue una cosa preparada, ja que 

ninguna escuela abre sábados y domingos para hacer actividades. 

Cristina Fisas dice sentir una profunda tristeza por haber pasado de ser profesora a 
adoctrinadora, y ahora, a terrorista, por una pintada que ha encontrado escrita en el muro de su 
escuela. 
Francisco López Ribera, explica que la sede de su partido se la han roto como unes 10 veces, 
los han agredido, los llaman fachas, però no saben lo que estan diciendo, no saben el orígen 
de la palabra. 
Cristina Fisas plantea que seria mejor ponernos de acuerdo que no enfrentarnos. 
Francisco López Ribera, dice que si Cristina sabe quien lo ha escrito podrían juntar fuerzas 
para hacer alguna actuación. 
Cristina Fisas dice no saber el orígen. 
Jordi Moncosí defensa que van parlar sols del que feia referència a l’escola, el que ens 
impedeix fer la feina encomanada, el clima creat de desconfiança no ajuda, i l’escola no ha fet 
res per merèixer-ho. 
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S’acorda que l’escrit aportat per inspecció s’enviarà a Jordi Moncosí i Andreu Varela. 
 
QUART PUNT 
La consellera Yolanda Fortes presenta la Mesura de Govern, Consell Escolar Municipal de Nou 
Barris, consell educatiu de districte. Explica l’origen i els diferents documents relacionats que 
s’han de canviar. Com el Reglament de Règim Intern, el reglament de constitució o el Decret de 
la Generalitat que possibilita tots aquests canvis. Els canvis de composició afecten a entitats 
que no són del món escolar, però que són educatives, com les EBM o Esplais, per exemple. 
 
Andreu Varela explica que no li sembla malament l’ampliació, creu que el que s’hauria de 
plantejar és el perquè de la poca participació, i creu que si les decisions no passen a altres 
estaments, no és estrany que es produeixi. Posa per exemple el Pla de Xoc per l’educació, 
document que diu que es va treballar i consensuar amb tothom que se’ls va acudir, i no han 
rebut resposta ni del consorci, ni de la regidora del districte. Demana que la regidora assisteixi 
alguna vegada al CEMD, que senti les problemàtiques educatives, creu que si no s’avança en 
aquestes dinàmiques és molt difícil anar endavant. 
 
Jordi Moncosí pregunta si ha augmentat el nombre de representants. 
 
La Consellera d’educació respon que el que pot variar és la mena d’entitats que participin. 
Explica que el CEMD és un òrgan deliberatiu, que el Pla de xoc es va presentar, i 
paral·lelament es va fer una Mesura de Govern, anomenada Pla d’acció per la cohesió i els 
drets socials de Nou Barris (2016-19), en la qual està abordat també el tema de l’educació, 
entre altres temes. 
 
Andreu Varela insisteix en que si no es fa el retorn del que es presenta sembla que es treballi 
en el buit, diu que el CEMD es mereix un retorn. 
 
Joan Medina Rodríguez, Conseller de Barcelona en comú, diu que el que es presenta al CEMD 
no obliga a actuar, que el que obliga és el que es presenta al plenari de districte. Creu que al 
districte hi ha la voluntat de recollir i debatre, però que el districte té poquíssimes competències 
en matèria educativa. 
 
Joan Vives, Direcció del CC Bemen 3, creu que la normativa de la composició del consell serà 
favorable a les entitats públiques, explica que ell no té representant municipal al seu Consell 
Escolar. 
 
Se li manifesta que pot demanar un representant municipal si ho creu convenient. 
 
S’acaba la sessió a les 19.35 h. 
 
 

 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 


